
Dagsorden for møde i Østerbroskolens skolebestyrelse 13-03-2023  
  
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 16.30-19.00 
 

Afbud: Kasper, Christa, Hilde og Frederik  
 

Tid  Hvad  Hvordan  

16.30  Dagsorden  
 

  

Til godkendelse  

16.35  Nyt fra elevrådet  
 
Der arbejdes fortsat med trivsel  
Referater fra elevrådsmøder bliver lagt ud til klassen 

 
Fælles-elevråd: Ønske om musik på toiletter (problematik som 

ikke er aktuel på Østerbroskoen) 
  

Orientering + 
drøftelse  

16.45 Skolebestyrelse – Evt. udtrædelse af skolebestyrelsen 

 
Kasper ønsker at udtræde af bestyrelsen - vi skal derfor ud at 
hente suppleanter gennem valg.  
 
Der laves et skriv ud til alle forældre ift. den ledige plads. Er der 
nogle der ønsker at melde sig, henvender de sig til Carsten.  
Er der flere der melder sig gennemføres der valg.  

 
 

Orientering og 

drøftelse 

17.00 Regnskab 2022 
 
Merforbrug på 282.564 på hele skolen inkl. SFO 

 
UC har et merforbrug på 90.163 

SFO har et merforbrug på 136.537  
 
På SFO siden skyldes det en reducering i børnetal på 28 børn (fra 
1. april 2021 til 1. april 2022). Der er her reduceret i 
personalegruppen. 

 
Differencer håndteres således at alle minusbeløb betales fuldt og 
alle plus-beløb fjernes og overføres til en samlet kasse  

Orientering 

17.10  Orientering fra ledelsen  (se skriftlige orientering)  
• Redegørelse vedr. Parallelsamfundsproblematikker 

• Legeredskaber 
• Friheden 
• Skoleårets planlægning 23/24 
• Skole”fest” 
• Ansættelser 

Orientering samt 
uddybning  

17.20 Trafik 
• Lys på cyklerne – Christa 

En del børn har manglet lys på cyklerne i den mørke 
vinterperiode. Vi prøver at ”give det lys” når vi i efteråret 
nærmer os de mørkere tider igen.  
 

• Kys og kør – indsats mv. (Se bilag) 
Politiet har været forbi af nogle omgange. Vi har ikke hørt 
om der skulle være uddelt bøder eller advarsler i denne 
forbindelse.  

Drøftelse + beslutning 



 
Et enkelt vejskilt er tilsyneladende fejlplaceret og 
efterlader et stykke af Kys og kør som parkeringsplads. 
Carsten går videre med det.  

 
• Egevænget- Ændring af vigepligt 

Der ændres ikke umiddelbart på vigepligten ned mod 
parkeringspladsen/Egevænget.   

17.35 Legeplads 

• Vi har store udfordringer med vådt terræn. Hvad kan vi 
gøre? 
 
Ejendomscentret (som afholder udgifter ift. en evt. 
ændring/udskiftning af belægning) er opmærksomme på 
problematikken. Udgiften er anslået til 3 millioner kroner.  
 

De forældrevalgte kontakter det politiske udvalg ift. 
problematikken. Jonas og Jesper laver et skriv.   

Orientering + 

drøftelse  

18.00 Anmodning fra Udskolingen vedr. mobilfri skole (Se bilag) 
 
Begrundelser: 

• Bruger relativt meget tid på det praktiske (inddrivelse og 
udlevering). 

• Mobiler overskygger socialt samvær. 
• Mobiltelefoner kan bruges til at filme personale eller andre 

elever. 
• Politiske og forskningsmæssige strømninger der gør i 

retning af at reducere mængden af skærmtid.  
 
Anmodningen er imødekommet og ordningen fortsætter frem til 
sommerferien hvor tiltaget evalueres.  
 
(Der kan stadig være undtagelser, hvor mobiltelefonerne kan 
bruges i undervisningsøjemed) 

Drøftelse +beslutning 

18.15 Skolebod 

• Opsamling og videre arbejde 
• Spørgsmål til spørgeskema præsenteres på mødet 

 
 

 
Udfordringen er dels at vi ikke har et oplagt sted at sælge fra (vi 
mangler den fysiske bod og der er afstand mellem bygningerne, så 
man skal udendørs for at købe)Dels at vi af hygiejnemæssige 
årsager ikke må tilberede/opvarme madvarer.  
 
Derudover er det ikke en opgave som er særligt ønsket i 

personalegruppen. Der skal findes tid til opgaven der skal tages 
fra noget andet.  
 
Det er imidlertid et udbredt ønske bl.a. den samlede 
forældregruppe.  
 

Der kan være gode pædagogiske argumenter for at eleverne skal 
have mulighed for at handle i en bod.  
 
Der undersøges nærmere hvad der kan lade sig gøre. Peter 
undersøger hvad vi må/ikke må hygiejnemæssigt. 
 
  

Drøftelse  

18.45 Fastelavn i mellemgruppen – Henvendelse til SB 
 

Orientering og 
drøftelse 



Der blev ikke holdt fastelavn i mellemgruppen i skoletiden (kun i 
indskolingen). For mellemtrinet blev det i år afholdt i SFO2 og det 
er derfor ikke alle skolens elever der har haft mulighed for at 
deltage.  

 
Skal det være sådan fremadrettet ellers skal det placeres i 
skoletiden? Hvor placeres skillelinjen hvis det skal ændres? (f.eks. 
hvilket klassetrin).  
 
En samlet fejring af fastelavn (for hele skolen) kan være med til at 
dyrke fællesskabet.  

 
Ønsker de store elever at deltage i fastelavn? Drøftelsen ift. 
om/hvordan tages med ind i elevrådet. Eller er der andre 
tiltag/aktiviteter end fastelavn, der i endnu højere grad end 
fastelavn kunne være med til at dyrke fællesskabet.  
 

18.55 Evt.  

  
Årsmøde for NFS  
Helle har været til årsmøde for ’netværket for specialundervisning’ 
Der er valgt 2 nye ind i styregruppen. Helle sidder stadig i 

styregruppen.  
 
Der er fokus på at finde de gode historier fra vores børn. 
Historierne skrives ned og sendes videre til politisk niveau. 
 
Der er fortsat fokus på forældresamarbejdet hvor der bl.a. hentes 
input gennem spørgeskemaer.  

  
Frihedsgrader  
 
Frihedsgraden forlænges ift. muligheden for at omlægge UUV-
timerne (helt eller delvist) til 2-lærer ordning. Det giver mulighed 
for at reducere længden af skoledagen for eleverne samtidig med 

der frigives ressourcer til flere voksne i klassen.  

 
Specielt for udskolingen: I kommende skoleår er der 3 lektioners 
idræt i udskolingen. En reducering i antallet af UUV-timer kan 
være med til at holde det samlede timetal på niveau med i år. 
 
Punktet tages på dagsorden til næste skolebestyrelsesmøde. 

 

 

  
 


